
 

MESTO LIPTOVSKÝ MIKULÁŠ 

odbor dopravy a životného prostredia 

Štúrova 1989/41, 031 42 Liptovský Mikuláš 

 

Z á p i s n i c a  č . 3/2023 
 

zo zasadnutia komisie dopravy a životného prostredia, ktoré sa uskutočnilo dňa 19.05.2023 v zasadačke 
Mestskej polície Liptovský Mikulaš. 
 
 
NA ZASADNUTÍ KOMISIE SA ZÚČASTNILI: 

• Jaroslav Grešo – predseda  komisie 

• Michal Paška — poslanec MsZ Liptovský Mikuláš  

• Ing. Tomáš Medveď - poslanec MsZ Liptovský Mikuláš -  

• Mgr. Ľubica Staroňová - poslanec MsZ Liptovský Mikuláš 

• Bc. Peter Bonko – člen komisie 

• Ing. Gabriel Lengyel — vedúci odboru dopravy, životného prostredia a výstavby  

• Ing. Martin Kӧgel – ekonomický námestník VPS Liptovský Mikuláš   

• RNDr. Mária Lošonská — tajomník komisie 
 
P R O G R A M :  

1. Otvorenie 
2. Návrh programu zasadnutia komisie: 
3. Správa o stave odpadového hospodárstva v pôsobnosti mesta Liptovský Mikuláš za rok 2022  
4. Návrh Všeobecne  záväzného nariadenia č.  /2023/VZN o ochrannom pásme pohrebísk na území mesta 

Liptovský Mikuláša 
5. Informácia o plnení podmienok zmluvy o službách medzi mestom  Liptovský Mikuláš a ARRIVA Liorbus, 

a. s.   za rok 2022 
6. Informačná správa VPS  Liptovský Mikuláš o pláne prác verejnej zelene na rok 2023 
7. Rôzne  
8. Ukončenie zasadnutia 
 
Termín komisie bol presunutý zo dňa 17.05.2023 na 19.05.2023 na základe požiadavky členov komisie. So 
zmenou termínu súhlasilo  vedenie mesta  Liptovský Mikuláš.   
 
NA KOMISII BOLO PREROKOVANÉ: 

1. OTVORENIE: 
p. Jaroslav Grešo , predseda komisie,  otvoril zasadnutie a privítal prítomných. 

2. NÁVRH PROGRAMU ZASADNUTIA KOMISIE: 
p. Jaroslav Grešo oboznámil prítomných s programom rokovania komisie.   
Ing. Gabriel Lengyel požiadal  o vyradenie  z programu zasadnutia komisie bod 5. Informácia 
o plnení podmienok zmluvy o službách medzi mestom  Liptovský Mikuláš a ARRIVA Liorbus, a. s. 
za rok 2022 z dôvodu predloženia tohto dokumentu Mestskému zastupiteľstvu Liptovský Mikuláš 
na jeho zasadnutie v septembrovom termíne 2023. 
Členovia komisie súhlasili s uvedenou  zmenou programu zasadnutia komisie. 
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Hlasovanie:  

Počet hlasujúcich: 

Hlasovanie: 

Výsledok: 
 proti: Zdržal sa: 

5 o o schválený 

 
Program  zasadnutia komisie bol schválený.   
 

3. SRÁVA O STAVE ODPADOVÉHO HOSPODÁRSTVA V PÔSOBNOSTI MESTA 

LIPTOVSKÝ MIKULÁŠ ZA ROK 2022  

O obsahu správy  informovala RNDr. Mária Lošonská. 
          V správe sú  zhodnotené údaje:  

- o nakladaní s  komunálnymi odpadmi na území mesta Liptovský Mikuláš,   
- o výsledkoch dosiahnutých v prevádzkach  zariadení  na zber odpadov – zberných dvoroch,  
- o výsledkoch  dosiahnutých v prevádzkach  zariadení na zhodnocovanie odpadov – triediacej    
hale, zariadení na zhodnocovanie biologicky rozložiteľných odpadov kompostovaním,   
- o výdavkoch na prevádzku uvedených zariadení ako i výdavkoch vynaložených na údržbu 
skládky odpadov Veterná Poruba,  
- o kapitálových výdavkoch na realizáciu stavieb a  na modernizáciu technického vybavenia  
súvisiaceho s nakladaním s odpadom, 
- propagačné a vzdelávacie aktivity  v oblasti nakladania s odpadmi. 
Vysvetlila rozdiely v evidencii ročných množstiev odpadov uložených na skládke odpadov.  Mesto  
Liptovský Mikuláš vedie evidenciu druhov odpadov na základe údajov o množstve prevzatých 
odpadov prevádzkovateľom skládky  dokladovaných  vážnymi  lístkami vystavených na jeho 
vážiacom zariadení.   Je to v súlade s vyhláškou o evidenčnej a ohlasovacej povinnosti.  
Odpady zozbierané v daný deň sa  zhromažďujú na prekládkovej stanice do 20 m3  kontajnerov.  
Odvoz odpadov  na skládku odpadov sa vykonáva až po naplnení kontajnera daným druhom 
odpadov, t. j. nevykonáva sa v deň  jeho zozbierania v meste.  Naplnenie kontajnera je zmluvnou 
podmienkou.  Z vyššie uvedených dôvodov  dochádza k rozdielom v evidencii množstva  odpadov 
v sledovanom  časovom období medzi mestom a VPS.   
  

Otázky: 

- Mgr. Ľubica Staroňová: 
Sankcie v príjmoch v príjmoch odpadového hospodárstva:  
Sankcie ukladá oddelenie miestnych daní a poplatkov za nesplnenie povinností poplatníka v oblasti  
poplatkov za komunálny odbor.  Ich  uloženie je možné do troch rokov od porušenia povinnosti,  
spresnil Ing. Lengyel, t. j. ak došlo k porušeniu povinnosti v roku 2022 a nebola uložená sankcia, stále 
je možnosť ju uložiť.    
 

 
Hlasovanie:  

Počet hlasujúcich: 

Hlasovanie: 

Výsledok: 
 proti: Zdržal sa: 

5 o o schválený 

 
Uznesenie č. 6:  
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Komisia dopravy a životného prostredia odporúča Mestskému zastupiteľstvu Liptovský Mikuláš  
Správa o stave odpadového hospodárstva v pôsobnosti mesta Liptovský Mikuláš za rok 2022 zobrať na 
vedomie. 

 
4. NÁVRH VZN O OCHRANNOM PÁSME POHREBÍSK NA ÚZEMÍ STARÉHO MESTA  LIPTOVSKÝ MIKULÁŠ  

O dôvodoch prijatia všeobecne záväzného nariadenia a jeho  obsahu informovala RNDr. Mária 
Lošonská. 
VZN o ochrannom pásme pohrebísk na území starého mesta  Liptovský Mikuláš  navrhuje: 

- Šírku ochranné pásma pre všetky  pohrebíská  -  30 m od hranice pohrebiska.  
- Možnosti využitia územia ochranného pásma z hľadiska stavebného zákona. 
- Obmedzenia počas konania pohrebných obradov – činnosti, ktoré sa počas obradov nemôžu 
vykonávať.   
Bez pripomienok. 

 
Hlasovanie:  

Počet hlasujúcich: 

Hlasovanie: 

Výsledok: 
 proti: Zdržal sa: 

5 o o schválený 

 
Uznesenie č.7: 
Komisia dopravy a životného prostredia odporúča Mestskému zastupiteľstvu  Liptovský Mikuláš 
predložený návrh  VZN  prerokovať a následne schváliť.   
 

5. INFORMAČNÁ SPRÁVA VPS  LIPTOVSKÝ MIKULÁŠ O PLÁNE PRÁC VEREJNEJ ZELENE NA ROK 2023 
Informačnú správu predniesol Ing. Martin Kӧgel – ekonomický námestník VPS Liptovský Mikuláš.  
Zhodnotil jednotlivé činnosti vykonávané pracovníkmi oddelenia verejnej zelene v jednotlivých 
ročných obdobiach.  
Podľa členov komisie v správe chýbalo zhodnotenie: 

- technického vybavenia  oddelenia z hľadiska jeho kvality, potreby, 
- zabezpečenie pracovníkmi z hľadiska  ich počtu. 
Pripomienky, otázky: 
 

- P. Michal Paška: 

Odvoz odpadu z údržby zelene v meste: 
Odpad zostáva aj niekoľko dní uložený  na mieste vykonávania údržby zelene. Požaduje odpad odvážať 
v deň jeho vzniku. 

 Ing. Martin Kӧgel: 

Dôvodom je nedostatok šoférov (marótka, dovolenka).  V prvom rade  sa musí zabezpečiť  odvoz 
odpadu od obyvateľov  mesta.     
 

- Bc. Peter Bonko: 

Ukladanie odpadov  na miesta, kde boli uložené kontajnery na odpad z platov a papiera. 
RNDr. Mária Lošonská: 

Problémom sú podnikatelia, ktorí  sú  zodpovedný za nakladanie  všetkých  druhov odpadov, ktoré 
vznikajú pri ich činnosti. Výnimkou je len zmesový odpad, za  nakladanie ktorého zodpovedá  mesto. 

Viacerí využívali  kontajnery uložené na stojiskách.  Mesto ich upozorňuje na uvedenú skutočnosť.   
 

- Mgr. Ľubica Staroňová:  
Upozornila na nestláčanie odpadov a na nerozkladanie kartónov.    
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Z tohto dôvodu navrhuje neustále obyvateľov  na túto povinnosť upozorňovať napr. pravidelnými 

článkami v mesačníku, plagátmi na kontajneroch.  Pretože sa jedná o povinnosť stanovenú vo VZN, 
za jej neplnenie ukladať sankcie.     
 

- P. Michal Paška: 

V mesačníku by malo byť samostatné okienko odpady a doprava.   
 

- Ing. Tomáš Medveď:  
Vyzdvihol  plán VPS rozširovania výsadby lúčnych  kvetov.   

 
Komisia dopravy a životného prostredia predloženú informačnú správu na vedomie.  

    

6. RÔZNE: 
Požiadavky predložili: 
- P. Jaroslav Grešo:   
Plán parkovacej politiky v meste Liptovský Mikuláš. 

Ing. Gabriel Lengyel: 
Termín predloženia konceptu parkovacej politiky starého mesta Liptovský Mikuláš  na vedenie mesta 
je 30.06.2023.   
 

- Mgr. Ľubica Staroňová:  
Detské ihrisko Podbreziny – pri cukrárni Veronika  – chýba jeho zatienenie, WC, fontánka.   
Požiadala o vysadenia stromu, ktorý by zatienil pieskovisko a vybudovanie altánku (dať  do rozpočtu 
na rok 2024).  
Požiadavku zabezpečí RNDr. Mária Lošonská.   
 
- Ing. Tomáš Medveď:  
Zabezpečenie elektrického nabíjania:  
Zistil firmu, ktorá by ich mohla  ich vybudovať zariadenie na elektrické nabíjanie.  Bola vyhlásená výzva 

na ich vybudovanie.  
Ing. Gabriel Lengyel: 

Z výzvy je možné  financovať aj odberné miesta. Sú vytypované miesta ich umiestnenia. Čaká sa len 

súhlas na ich umiestnenie na vytypovaných miestach. 

Bezpečnosť na Poľnohospodárskej ul. – doplniť dopravné značky  za účelom zlepšenia bezpečnosti.  
Ing. Gabriel Lengyel: 

Dopravný inšpektorát nehodnotí danú ulicu ako nehodové miesto. Tragédiu spôsobilo  porušenie 
dopravných predpisov. Stĺp sa premiestnil, jama sa vyrovná v jesennom období.    

P. Jaroslav Grešo: 
Tragédia nevznikla zavinením mesta.  Pretože vodič pochádzal z mesta,  pomery na danej ul. mu boli 
známe.  
Oprava iľanovského mosta: 
Ing. Gabriel Lengyel: 
Žilinský samosprávny kraj most opraví v roku 2024. 
 

- Bc. Peter Bonko: 

Osadenie spomaľovača pred základnou školou:    

Ing. Gabriel Lengyel overí potrebu osadenia spomaľovača.  

 

- P. Michal Paška: 
Požiadal o zmenu organizácie dopravy v pešej zóne z dôvodu veľkého pohybu motorových vozidiel 
počas dňa v nej.  
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Navrhuje vypracovať zmenu organizácie dopravy v pešej zóne, predložiť na zasadnutie  komisii 

následne predložiť na vedenie mesta.   
Upozornil, že aj pracovníci VPS motorovými vozidlami do pešej zóny by mali vchádzať len  z  dôvodu 
výkonu prác v pešej zóne a na dodržiavanie dopravnej značky zákazu vjazdu do pešej zóny osadenej 
pri hoteli Európa.  Do pešej zóny sú povolené len dva vjazdy – z Pišútovej ul. a pri bývalom Liptáčiku.  
 

- P. Jaroslav Grešo: 
Vývoz odpadu z pešej zóny obmedziť do 8:00 hod. metodickým pokynom.  

             Požiadavku zabezpečí RNDr. Mária Lošonská.   
Upozornil členov komisie na dodržiavanie  termínu konania zasadnutia komisie stanoveným vedením 
mesta. Zmena len  v naliehavom prípade.  
Oprava št. cesty č. 18: 
Cesta bola projektovaná ako štvorprúdová. V prípade odstránenia  ostrovčekov pri oprave  danej cesty  
sa vytvorí  možnosť  vodorovným značením  zaviesť samostatné pruhy pre autobusovú dopravu.  
Ing. Gabriel Lengyel: 
Vpracovaný projekt opravy danej cesty počíta s dopravnými ostrovčekmi.  

 
7. UKONČENIE ZASADNUTIA: 

Predseda komisie poďakoval prítomným za aktívnu účasť.   
  
 
 
Dňa 17.05.2023 

 

Zapísal:  RNDr. Mária Lošonská        

               tajomník komisie  

 

 

Overil: Jaroslav Grešo   

      predseda komisie 


